
 

 

Besvarelse af spørgsmål nr. 380 (Alm. del), som Folke-
tingets Sundhedsudvalg har stillet til indenrigs- og 
sundhedsministeren den 8. marts 2007 
 

Spørgsmål 380: 
"Ministeren bedes kommentere oplysningerne i Politiken den 6. marts 2007 

om, at sygehusene har neddroslet uddannelserne i stråleterapi til sygeple-

jersker, når der har været lange ventetider til strålebehandling og kræftbe-

handlingen har været et højt prioriteret område i regeringens kontraktpolitik 

og i de årlige forhandlinger med amter/regioner?" 

 

Svar: 
Regeringen har stillet de nødvendige ressourcer til rådighed til udbygning 

af strålebehandlingen. Det er regionernes (førhen amternes) opgave og 

ansvar inden for disse rammer at sikre den nødvendige efteruddannelse af 

personale til arbejde i stråleterapien. Jeg finder det beklageligt, at amterne 

trods behovet i en periode har prioriteret uddannelsen til arbejdet i strålete-

rapien så lavt, som det har været tilfældet, men finder det glædeligt, at ud-

dannelsen af det pågældende personale siden har været i betydelig vækst. 

  

Jeg kan i øvrigt oplyse, at i forbindelse med regeringen og Dansk Folkepar-

tis målrettede tilførsel af midler til indkøb af strålekanoner blev amterne 

pålagt at udarbejde planer for udbygningen. I den forbindelse skulle også 

personaleforhold beskrives. Disse planer er indsendt til og godkendt af 

Sundhedsstyrelsen. 

 

Dertil kommer, at et udvalg i Sundhedsstyrelsen i øjeblikket arbejder med 

forslag til forbedring af personalesituationen i stråleterapien, jf. min besva-

relse af spørgsmål 377. 
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